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Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2015. március 25-ei munkaterv 

szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti nagyterem 

 

Jelen volt: Székely Antal elnök, Jugovics József, Molnár István, Szabó Mihály 

bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Hartmann József, dr. Mátics István, Orbán Ferenc bizottsági tagok 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 óra 01 perckor megnyitotta.  

 

Dr. Mátics István bizottsági tag 16 óra 2 perckor megérkezett a bizottság ülésére, a jelenlévő 

bizottsági tagok száma 5 fő. 

 

Székely Antal elnök megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 

fő jelen volt. Ismertette az ülés napirendi pontjait. Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem 

volt, kérte, szavazzanak a napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

32/2015. (III.25.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2015. március 25-ei munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. A képviselő-testület 2015. március 31-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása  

2. Döntés a 2015/2016. nevelési évre történő óvodai beíratásról 

3. A városi újság nevére, a szerkesztő bizottságának tagjaira, a városi rendezvények civil 

szervezetek által történő megrendezésére, az Oroszlányi Közösségi Színtér arculatár 

vonatkozó javaslatok megtárgyalása (az ülésen kerül ismertetésre) 

4.   Egyebek 
 

Felelős: Székely Antal elnök 
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1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2015. március 31-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Székely Antal elnök javasolta, hogy vegyék előre a képviselő-testület napirendi pontjai közül azokat, 

melyeket a bizottság megtárgyal. Nyilván ezek között olyan is van, ami érinti a bizottságot, de lehet 

olyan is, ami nem közvetlen bizottsági hatáskörbe tartozik, de valami miatt tárgyalni akarnak a 

bizottság tagjait. Kérte, szavazzanak ügyrendi javaslatáról. 

 

A bizottság az ügyrendi javaslatot nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

33/2015. (III.25.) MOSB határozata 

ügyrendi javaslatról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2015. március 25-ei munkaterv szerinti ülésén az 1. napirendi pont keretében előre veszi a képviselő-

testület napirendi pontjai közül azokat, melyeket a bizottság megtárgyal. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt. 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

18/2014. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt. 

 

 

Oroszlány-Majk turisztikai attrakcióinak fejlesztése kiemelt figyelemmel az Oroszlányi Bányászati 

Múzeum fejlesztésére 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy vannak a bányászat megszűnésével kapcsolatban olyan ügyek is, 

amin el kell gondolkodniuk. Ilyen például a Márkushegyen lévő emlékmű sorsa, illetve a Szent 

Borbála szobor sorsa. Személyes javaslata volt továbbá, hogy a főtéren lévő bányász emlékművet 

helyezzék át a tér mellett lévő parkba. Így a város főterét sokkal jobban lehetne használni.  

Elmondta továbbá, hogy minden bányászhagyományokkal rendelkező település címerében szerepel a 

bányász jelvény. Jelezte, hogy javasolni fogja, hogy bízzanak meg pályázat útján olyan heraldikust, 

aki ehhez ért, és a heraldika szabályait ismerő grafikusoknak írjanak ki pályázatot arra, hogy 

valamilyen módon applikálják bele a város címerébe a bányász jelvényt. 

 

Az önkormányzati intézmények gazdasági szervezeteinek a Polgármesteri Hivatalba történő 

integrálását érintő feladatok végrehajtásának II. üteméről 

 

Székely Antal elnök tájékoztatásul elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság ülésén abban egyeztek meg, 

hogy ha lesznek tapasztalatok, akkor visszatérnek arra, hogy az integrálás hogyan működik. 

Hozzátette, hogy az integrálás törvényi előírás. 
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A Gárdonyi Géza Városi Könyvtár és a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ összeolvadásához 

kapcsolódó feladatok végrehajtásának II. üteméről 

 

Takács Tímea, a Gárdonyi Géza Városi Könyvtár igazgatója jelezte, hogy az alapító okiratban a 

szakfeladatnál a könyvtári szakfeladatot is fel kellene tüntetni. Ezt jegyző asszonynak és a jogi 

referensnek is jelezte. 

 

Székely Antal elnök felvetésére - Fel lehet-e tüntetni a Bányász Klubot mint telephelyet? Ugyanis az 

nem az önkormányzat tulajdona. - Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy amikor a Bányász Klubot 

megkapta üzemeltetésre az önkormányzat, akkor történt egy alapító okirat módosítás, és az alapján 

készítették a mostani alapító okiratot. Akkor a Kincstár elfogadta, hogy a Bányász Klub telephelyként 

szerepel az alapító okiratban, hiszen tényleges működés zajlik ott, van megállapodásuk, jóléti 

szívességi használati szerződésük. Ezért mindenképpen célszerű a Bányász Klubot telephelyként 

feltüntetni az alapító okiratban. 

 

Biró Mónika tankerületi igazgató tájékoztatásul az oktatási oldalról említett egy hasonló példát. 

(Pusztavám szerepelt közoktatási megállapodás alapján telephelyként.) 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda referens jelezte, hogy az alapító okirat tervezetét elküldték a Magyar 

Államkincstárnak felügyeleti ellenőrzésre. Elképzelhető, hogy az ő jelzésük alapján egy-két dolog 

módosulni fog. Hozzátette, hogy a határozati javaslatban szerepel az is, hogy a képviselő-testület 

felhatalmazza a polgármestert, hogy a Magyar Államkincstár költségvetési szervek törzskönyvi 

nyilvántartásaival kapcsolatos eljárásában az alapító okirattal kapcsolatos esetleges adminisztrációs 

változtatásokat megtehesse saját hatáskörben.  

Jelezte továbbá, hogy az alapító okiratnál benne maradt egy mondat a minta szerint, tehát ott van egy 

elírás. Természetesen, amikor a képviselő-testület elfogadja ezt az alapító okiratot akkor ez 

korrigálásra kerül. 

 

Takács Tímea igazgató a telephellyel kapcsolatban elmondta, hogy a Gönczi utcában is van egy 

lakás, amiben szakkör működik. Felvetette, hogy ezt az ingatlant nem kellene-e az alapító okiratban 

telephelyként megjelölni. 

 

Körtvélyfáy Zoltán, a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ megbízott igazgatója elmondta, hogy 

az az ingatlan az önkormányzat tulajdona, a képzőművész szakkör működik ott. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy az az ingatlan nem az intézmény telephelye, hanem az 

önkormányzat ingatlana. Megállapodás alapján engedélyezte az önkormányzat, hogy a képzőművész 

szakkör ott működhessen. 

 

 

Oroszlány Város Óvodái alapító okiratának módosítása 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

 

Bírósági ülnökké jelölés elfogadásáról 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag kérdésére - Van-e jelölt? - Károlyiné dr. Plóza Melinda referens 

elmondta, hogy eddig 3 jelölés érkezett. Hozzátette, hogy Oroszlány Város Önkormányzatának 

közvetítő szerepe van, befogadja a jelöléseket és továbbítja a megyei önkormányzathoz, illetve 

Tatabánya Város Közgyűléséhez. Ma jár le a határidő a jelölésre, még postán érkezhet jelölés.  
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Tájékoztató a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, a Benedek Elek Egységes Gyógypedagógiai 

Módszertani Intézmény, Óvoda, Általános Iskola, Speciális Szakiskola és Kollégiumban, valamint az 

Oroszlányi József Attila Általános Iskolában végzett intézményvezetői tevékenységről 

 

Tóth Gábor igazgató kiegészítésként elmondta, hogy 5 évvel ezelőtt legnagyobb problémájuk a 

halmozottan hátrányos helyzetű gyerekekkel kapcsolatos feladatok, illetve ezen gyerekek 

felzárkóztatása, integrálása volt. Ebben mostanra sokat lépett az intézmény előre, továbbra is nagyon 

komoly feladat, viszont megváltozott a törvényi besorolás, tehát lényegesen kevesebb gyerek 

sorolható a halmozottan hátrányos helyzetű kategóriába. Ez nem azt jelenti, hogy a többinek 

megszűntek a szociális és egyéb problémái. Viszont megnőtt az idegrendszeri problémákkal küzdő 

gyerekek száma. Nem beilleszkedési, tanulási és magatartási zavarról van szó, hanem olyan 

gyerekekről, akiknek gyógyszerszedési kötelezettségük lenne ahhoz, hogy közösségbe mehessenek. A 

gyógyszerszedési kötelezettség érvényesítése problémát okoz, ugyanis az új szervezeti felállásban nem 

egy kézben vannak az oktatással kapcsolatos tevékenységek. Sok problémájuk van emiatt, ez egy új 

kihívás.  

Tájékoztatásul elmondta, hogy 6 éve vesznek részt a Szegedi Tudományegyetem longitudinális 

kutatásában. Másodikban kapcsolódtak be ebbe a mérésbe, ezek a gyerekek most 7-esek. Egy országos 

rendszer kidolgozásához tartozik ez a méréssorozat, amely jövőre ér véget. Ehhez tartozik egy másik 

kutatás is, hogy ezeket a méréseket átvigyék internetes felületre, ebben is részt vesznek több osztállyal, 

több tantárgyban folyik a közös mérés. 

Tájékoztatásul elmondta, hogy annak idején a kistérségi gyógytestnevelés feladatából az oroszlányi 

intézmények gyógytestnevelési feladatának ellátása a József Attila Iskola intézményi feladatkörébe 

tartozott. Az itt működő modellről, szabályzatokról nagyon pozitív visszajelzések voltak, az országban 

kevés helyen volt így kidolgozva és működtetve ez a rendszer. Sajnálatát fejezte ki, hogy az elmúlt két 

évben irányításváltás miatt ez megszűnt. Ez azért fontos, mert az önkormányzat rengeteg pénzt áldoz a 

gyógyúszás órák uszodában való finanszírozására.  

 

Vecserdi Jenőné, a Benedek EGYMI igazgatója jelezte, hogy kérte a tanév végén történő 

nyugdíjazását. Megköszönte a bizalmat, amit kapott az önkormányzattól, illetve a KLIK-től. Egy 

létező, jövőbeni problémára hívta fel a figyelmet. Egyre több a középsúlyos fogyatékos, valamint 

autista gyerek az intézményükben. Ezeknek a gyerekeknek a későbbiekben, felnőttként történő 

ellátásával kapcsolatban előre, időben kell gondolkodnia a városnak (például szociális foglalkoztató 

létrehozása). 

 

16 óra 23 perckor Hartmann József bizottsági tag megérkezett a bizottság ülésére, a jelenlévő 

bizottsági tagok száma: 6 fő. 

 

Dr. File Beáta jegyző kérdésére - A középsúlyos fogyatékos, vagy olyan gyerekek, felnőttek 

vonatkozásában, akik érintve lehetnek, honnan lehet pontos statisztikai adatot lekérni annak 

érdekében, hogy az igények felmérését el tudják végezni - Vecserdi Jenőné igazgató elmondta, hogy 

a Benedek Iskola szolgáltatott erről adatot. Jelezte, hogy nem minden ilyen gyermek náluk van 

elhelyezve.  

 

Domina József, a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola igazgatója megköszönte a 

kollegáknak, a gyerekeknek és a működtetőnek, a fenntartónak az elmúlt 5 évben nyújtott támogatását. 

Kiemelte, hogy az Oroszlányban folyó művészeti képzés széles skálán mozog, a részt vevő gyerekek 

aránya az országos aránynál sokkal magasabb, ez köszönhető a stabil háttérnek is. 

 

Hartmann József bizottsági tag elmondta, hogy példaértékű az az együttműködés, amit az általános 

iskolákkal is folytatott mind a két intézmény. Megköszönte az eddig munkájukat. 

 

Székely Antal elnök a bizottság tagjainak nevében is megköszönte az intézményvezetők elmúlt 5 

évben végzett munkáját. 
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A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, a Benedek Elek Egységes Gyógypedagógiai Módszertani 

Intézmény, Óvoda, Általános Iskola, Speciális Szakiskola és Kollégium, az Oroszlányi József Attila 

Általános Iskola, valamint az Oroszlányi Hunyadi Mátyás Általános Iskola intézményi átszervezésének 

véleményezése 

 

Biró Mónika tankerületi igazgató részletesen ismertette előterjesztését.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hogy az iskolák fel vannak-e készülve arra, hogy autista 

gyerekek fognak az általános iskolába bekerülni. Lesz-e lehetőségük szakembereket igénybe, illetve 

állományba venni? Ezek a gyerekek mégiscsak külön bánásmódot igényelnek bizonyos esetekben. Ha 

nem tudja némelyik ilyen gyerek  az általános iskolai képzést folytatni, akkor ennek a többi gyerek 

látja majd kárát, vagy lesz-e erre valami végleges megoldás, lesz-e ennek felelőse, akihez lehet 

fordulni? 

 

Biró Mónika tankerületi igazgató elmondta, hogy rejtetten már ott vannak ezek a gyerekek az 

általános iskolákban. Országosan is kevés intézmény volt, tehát akinek autista a gyermeke, nem tudott 

szinte sehova sem fordulni. Most már egyre több az ilyen típusú segédközpont, alapítvány, amelyek 

próbálják ezeket koordinálni. Oroszlány annyival van előbbre más tankerületekhez, városokhoz 

képest, hogy a Benedek Iskolában van egy, kimondottan az autista gyerekekre szakosodott fejlesztő 

pedagógus. További kollegákat idén fognak beiskolázni, tehát 2-3 éven belül lesznek fejlesztő 

kollegák. Vannak speciális programok is, melyeknek megvásárlására engedélyt kaptak. Azt nem 

tudják megoldani, hogy ha sajátos nevelési igényű gyerek kerül az osztályba, akkor elkülönítve 

foglalkozzanak vele. A feladatot el kell látnia a városnak. Ez az integráció egyik hozadéka. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint ez a beiratkozásokat is nagyban befolyásolni fogja. 

Az átszervezésnek az lenne a feladata, hogy ha valami nem működött, jobban működjön. A jelenlegi 

előterjesztésből nem azt szűrte le, hogy ettől jobb lesz valami. 

 

Székely Antal elnök nem értett egyet azzal, hogy a szülők el fogják vinni a gyerekeket más iskolába. 

Két alapvető probléma van. Az egyik az, hogy Magyarország a felmérések szerint azzal 

büszkélkedhet, hogy Magyarországon a leghatékonyabb az oktatás. Ez a fajta hatékonyság azt jelenti, 

hogy ugyanolyan végzettség eléréséhez sokkal kevesebb pénzt fordít az állam, mint Európa más 

országaiban. Másik probléma, hogy Magyarország utolsó előtti a pedagógusok bérét illetően. Amíg 

nem fordítanak az oktatásra elég figyelmet és több pénzt, addig ezek a problémák sem oldódnak meg. 

 

Hartmann József bizottsági tag Szabó Mihály felvetésére reagálva elmondta, hogy a 

képességvizsgálat alapján ezek a gyerekek nem kerülhetnek a Benedekbe. Ezen nem tudnak helyi 

szinten változatni, ugyanis 2005-ben bevezették az integrációt. Az EGYMI és a Pedagógia 

Szakszolgálat segíti az általános iskolák munkáját, de ezek az intézmények is tele vannak. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag kifejtette magánvéleményét (Benedek Iskolára van-e szükség, annak 

idején 42-45 fős osztályokban tanultak integrált keretek között). Kérdése az volt, hogy ezeket a 

pszichológiai, orvosi minősítéseket milyen időközönként és ki végzi, illetve milyen gyakran ismétlik 

meg. Pszichés, elmebeli minősítés esetén a gyerekek nagy része a határzónába tartozik, ami 

folyamatosan mozog. A tanulási, magatartási nehézség mit jelent? Véleménye szerint ezek a 

minősítések megbélyegzések is egyben. 

 

16 óra 56 perckor Torma Lajos települési képviselő megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Biró Mónika tankerületi igazgató elmondta, hogy többfajta vizsgálat és többfajta besorolás van. 

Vannak köztük önkéntes vizsgálatok is. A város vállalása alapján óvodás korban az 5 éves kötelező 

vizsgálat előtt, már 4 éves korban megvizsgálják a gyerekeket, így a szükséges fejlesztéseket 

megkaphatják. A tényleges fejlesztést a Pedagógiai Szakszolgálat végzi. Hivatalosan a legtöbb tanulási 

területet érintő vizsgálat felülvizsgálata 2 évente történik. A közbenső vizsgálatokat kezdeményezheti 

a szülő, illetve az iskola. A szakszolgálati véleménnyel egyet nem értés esetén a szülő a megyei 

szakértői bizottsághoz fordulhat, ahol összetettebb vizsgálat folyik. Ez megfellebbezhető az országos 
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szakértői bizottságnál. Az orvosi jellegű vizsgálatok a testi fogyatékosságokra vonatkoznak. A 

pszichés jellegű besorolások legmagasabb fóruma Magyarországon a Vadaskerti Alapítvány által 

végzett vizsgálatok. Hozzátette, hogy ha a vizsgálat nem önkéntes, hanem a szakértői bizottság írja 

elő, és a szülő nem járul hozzá, akkor annak szabálysértési vonzata van. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak 

a bizottság által megvitatott előterjesztések elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztéseket nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen 

szavazattal és 1 tartózkodással elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

34/2015. (III.25.) MOSB határozata 

a képviselő-testület 2015. március 31-ei ülése előterjesztéseinek véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról”, az 

„Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 18/2014. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása”. az „Oroszlány-Majk turisztikai 

attrakcióinak fejlesztése kiemelt figyelemmel az Oroszlányi Bányászati Múzeum fejlesztésére”, „Az 

önkormányzati intézmények gazdasági szervezeteinek a Polgármesteri Hivatalba történő integrálását 

érintő feladatok végrehajtásának II. üteméről”, „A Gárdonyi Géza Városi Könyvtár és a Kölcsey 

Ferenc Művelődési Központ összeolvadásához kapcsolódó feladatok végrehajtásának II. üteméről”, az 

„Oroszlány Város Óvodái alapító okiratának módosítása”, a „Bírósági ülnökké jelölés elfogadásáról”, 

a „Tájékoztató a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, a Benedek Elek Egységes 

Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény, Óvoda, Általános Iskola, Speciális Szakiskola és 

Kollégiumban, valamint az Oroszlányi József Attila Általános Iskolában végzett intézményvezetői 

tevékenységről”, „A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, a Benedek Elek Egységes 

Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény, Óvoda, Általános Iskola, Speciális Szakiskola és 

Kollégium, az Oroszlányi József Attila Általános Iskola, valamint az Oroszlányi Hunyadi Mátyás 

Általános Iskola intézményi átszervezésének véleményezése” című előterjesztéseket. 

 

Felelős:  Székely Antal elnök 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: Döntés a 2015/2016. nevelési évre történő óvodai beíratásról 

 

Székely Antal ismertette az előterjesztést. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatokat: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

35/2015. (III.25.) MOSB határozata 

 az óvodai beíratások időpontjáról, az óvodai körzethatárokról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága: 

1. A 2015/2016-os tanévre vonatkozó óvodai beíratás időpontját az alábbiak szerint határozza meg: 

Óvodai beíratások időpontja: 2015. április 20-21. 
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2. Elfogadja a 2015/2016-os nevelési és tanévre vonatkozó, az előterjesztés 2. számú melléklete 

szerinti óvodai beiratkozási körzethatárokat. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Székely Antal elnök 

 

 

3. NAPIRENDI PONT: A városi újság nevére, a szerkesztő bizottságának tagjaira, a városi 

rendezvények civil szervezetek által történő megrendezésére, az 

Oroszlányi Közösségi Színtér arculatár vonatkozó javaslatok 

megtárgyalása (az ülésen kerül ismertetésre) 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy kiírtak néhány pályázatot. Tájékoztatásul elmondta, hogy kevés 

pályázat érkezett mind az újság elnevezésére, megjelenési formájára (2 db), mind a szerkesztő 

bizottság tagjaira kiírt felhívásra. Javasolta, hogy a pályázati határidőt hosszabbítsák meg 2015. árpilis 

20-ig. Természetesen az eddig beérkezett pályázatokat is figyelembe veszik az elbíráláskor. 

Tájékoztatásul körbeadta az újság elnevezésére, megjelenési formájára beérkezett pályázatokat. 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte a bizottság tagjait, szavazzanak 

javaslatáról. 

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatokat: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

36/2015. (III.25.) MOSB határozata 

 városi újsággal kapcsolatos pályázatok meghosszabbításáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága a 

városi újság elnevezésére és megjelenési formájára, valamint az új városi újság 

szerkesztőbizottságába történő delegálásra érkező javaslatok leadási határidejét 2015. április 20-ig 

meghosszabbítja. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy emléknapok, rendezvények megrendezésére vonatkozóan érkezett 

néhány javaslat, kérés, melyeket helyben körbeadtak a bizottság tagjainak.  

Az egyik javaslat a Bányász Népdalköré, akik az Adventi Népdalköri Találkozó és Énekverseny 

megrendezéséhez 600 E Ft-ot igényeltek. Kérte, hogy a Népdalkör vegye fel a kapcsolatot a 

művelődési központtal, és lehetőleg pontosítsák ezeket az összegeket, hogy ez mit takar. Javasolta, 

hogy a bizottság elvileg értsen egyet a javaslattal. 

A Romák Nemzetközi Világnapjának szervezéséhez az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

adott be javaslatot 661 E Ft összeggel. 

A Pedagógus Nap megszervezését a KLIK vállalná Oroszlány Város Óvodáival karöltve. 

A Rákóczi Szövetség kiegészítette javaslatát a Nemzeti Összetartozás Napjának, illetve az Aradi 

Vértanúk Napjának megrendezésére vonatkozóan. 

Elmondta továbbá, hogy a művelődési központ megbízott igazgatója összehívott egy megbeszélést a 

Bányász Nappal kapcsolatban. A fő szervező az idén 70 éves Bányász Zenekar lenne, akik részletes 

költségvetésbecslést adtak a rendezvényre (8 M Ft). Röviden ismertette a tervezett meghívottakat. 

Hozzátette, hogy a szponzorok, a pályázatok ezt a 8 M Ft-os összeget még csökkenthetik. Javasolta, 

hogy első körben ezt a javaslatot fogadja el a bizottság. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda referens jelezte, hogy a Semmelweis Nap megrendezésére Varju 

doktorral felvették a kapcsolatot. A szervezéshez kérték a művelődési központ segítségét, készül a 

javaslat. 
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Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató elmondta, hogy az első, publikusnak tekinthető javaslatát 

elkészítette, melyet körbeadott a bizottság tagjainak. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda referens összefoglalva jelezte, hogy nem érkezett javaslat a civilektől a 

városi programtervbe szereplő Magyar Dalok Napjának, illetve a Szent Iván Éji Mulatságnak a 

megszervezésére. Javaslat hiányában ezeket a programokat a művelődési központ fogja megszervezni. 

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató elmondta, hogy a Magyar Dalok szervezését szívesen 

elvállalja intézményük. Jelezte, hogy a Szent Iván Éji Mulatság egybeesik a Múzeumok Éjszakájával, 

melynek kapcsán idén is szeretnének programot rendezni. Megfontolandó, hogy egy napon két 

színhelyen legyen két rendezvény. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint a leadott költségvetések komolytalanok. Jelezte, hogy 

a leadott javaslatok áttekintéséhez több idő kellene. Felvetette, hogy mivel a két rendezvényre (a Szent 

Iván Éji Mulatság és a Magyar Dalok Napja) egy civil szervezet sem adott javaslatot, lehet, hogy meg 

sem kellene rendezni ezeket a programokat.  

 

Molnár István bizottsági tag javasolta, hogy az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzattól 

kérjenek tájékoztatást a költségbecslés mögöttes tartalmáról (vendéglátás, programterv, stb.) 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy április 8-án lesz a Romák Nemzetközi Világnapja. Ennek 

érdekében javasolta, hogy kérjen a bizottság részletes programtervet, pontosított költségvetést az 

Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzattól. Javasolta, hogy az Oroszlányi Bányász Népdalkör is 

pontosítsa az Adventi Népdalköri Találkozó és Énekverseny megrendezésére vonatkozó 600 E Ft-os 

javaslatát. Javasolta továbbá, hogy március 31-én, kedden 15 óra 30 perckor tartsanak egy rendkívüli 

bizottsági ülést e két program megrendezésének véleményezéséről. 

A többi javaslatot kérte elfogadni azzal, hogy a Bányász Zenekar bányász napi rendezvényei még 

alakulnak, de ez a 8 M Ft a maximális költségvetés, amibe kerülne ez a rendezvény. 

Kérte a bizottság tagjait, szavazzanak javaslatiról. 

 

A bizottság a javaslatokat nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatokat: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

37/2015. (III.25.) MOSB határozata 

a városi rendezvények civil szervezetek által történő megrendezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testületnek, hogy  

1. Bízza meg:  

- a Rákóczi Szövetség Oroszlányi Szervezete és Millenniumi Alapítványát, hogy 320.000, - Ft-

ból szervezze meg a Nemzeti Összetartozás Napját és az Aradi Vértanúk Emléknapját, 

- a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Oroszlányi Tankerületét és Oroszlány Város 

Óvodáit, hogy 757.500, - Ft-ból szervezze meg a városi Pedagógusnapot, 

- a Szakorvosi és Ápolási Intézetet, hogy 685.000 Ft-ból szervezze meg a Semmelweis-napot, 

- az Oroszlányi Bányász Koncert Fesztivál Fúvószenekart, hogy maximum 8 M Ft-ból 

szervezze meg a városi Bányász Napot. 

2. Felkéri továbbá az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzatot és az Oroszlányi Bányász 

Népdalkört, hogy az általuk kiválasztott városi rendezvények (Romák Nemzetközi Világnapja, 

illetve Adventi Népdalköri Találkozó és Énekverseny) megrendezésére vonatkozó javaslataikat 

pontosítsák. A bizottság pontosított javaslatokról 2015. március 31-ei rendkívüli ülésén dönt. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 
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4. NAPIRENDI PONT: Egyebek 

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hogy a művelődési házon lévő kivetítőt, ledfalat nem 

lehetne-e arra is használni, hogy más is tudjon erre hirdetést tenni (pl. sportesemények). 

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató jelezte, hogy például az OSE meccseinek időpontját is 

rendszeresen közzéteszik, ezekre nyitott az intézmény. Üzleti célú hirdetéseket nem tehetnek közzé. A 

társadalmi és sport célú hirdetések kiírásához csupán az szükséges, hogy az adott civil vagy 

sportszervezet hivatalos levélben keresse meg a művelődési központot ezzel kapcsolatban.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérte Károlyiné dr. Plóza Melindát, hogy e-mailben jelezze a helyi civil 

és sportegyesületeknek, hogy van lehetőségük a művelődési ház ledfalán saját programjaik 

reklámozására.  

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató kérdésére válaszolva - A Magyar Dalok Napja és a Szent 

Iván Éji Mulatság megrendezésén gondolkodjon-e a művelődési ház - Székely Antal elnök kérte, 

hogy ezekre a kérdésekre áprilisban térjenek vissza. 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy a „Lengyel József Gimnázium Tehetségeiért” Alapítvány az 

intézmény többszöri névváltoztatása miatt szeretne nevet változtatni. A Kuratórium döntése szerint az 

„Oroszlány Középiskoláiért” Alapítvány nevet vennék fel. Mivel az alapítvány új névben szerepel az 

„Oroszlány” megnevezés, ezért a helyi rendelet értelmében a névváltoztatáshoz hozzá kell járulnia a 

képviselő-testületnek. 

Kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az alapítvány névváltozási kérelméről. 

 

A bizottság a kérelmet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal és 1 

tartózkodással elfogadta, és meghozta az alábbi határozatokat: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

38/2015. (III.25.) MOSB határozata 

névváltoztatási kérelemről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a „Lengyel József Gimnázium Tehetségeiért” 

Alapítvány neve „Oroszlány Középiskoláiért” Alapítvány névre változzon. 

  

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 17 óra 24 

perckor bezárta. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

 

 

 

  Kelemen Gabriella 

  jegyzőkönyvvezető 


